

# Utusan SAWIT

MPOB Menjana Perubahan Perubahan Industri Sawit



Utusan Borneo  
Citra Generasi Pihatin  
JUMAAT  
17 OGOS 2018

EDISI KHAS

## Sukan Olimpik, Paralimpik Tokyo 2020 iktiraf MSPPO

Oleh Nur Amalia Adlin Rosli  
nuramalia@mpob.gov.my

**BANGI:** Menteri Industri Utama, Teresa Kok mengumumkan bahawa skim pensijilan Minyak Sawit Maman Malaysia (MSPO) diiktiraf antara sistem pensijilan bagi perolehan minyak sawit mampan yang diperakui dan dijadikan sebagai mandatori menjelang Sukan Olimpik dan Paralimpik Tokyo 2020.

Perkara ini dinyatakan beliau dalam ucapan perasmian Seminar dan Pameran Pemindahan Teknologi 2018 (TOT2018) yang disampaikan oleh Timbalan Menteri Industri Utama, Shamsul Iskandar Md. Akin di Ibu Pejabat MPOB, di sini, baru-baru ini.

Sebelumnya, Ketua Pengarah MPOB, Datuk Dr. Ahmad Kushairi Din membentangkan skim pensijilan MSPO kepada

Jawatankuasa Kod Perolehan Maman Sukan Olimpik dan Paralimpik Tokyo 2020 pada 4 Disember 2017. Berikutan pembentangan berkenaan, MSPO telah dimasukkan ke dalam Komen Awam mengenai Kod Perolehan bagi minyak sawit pada Mac 2018.

Penggunaan MSPO bagi perolehan minyak sawit mampan diumumkan secara rasmi di laman web Sukan Olimpik dan Paralimpik

Tokyo 2020 pada 3 Julai 2018.

“Pengiktirafan skim pensijilan MSPO di peringkat antarabangsa menandakan satu era baru dalam penjenamaan minyak sawit Malaysia,” katanya.

Malaysia memulakan pelaksanaan pensijilan MSPO secara sukarela pada tahun 2015 dan berusaha menjadikannya mandatori pada 31 Disember 2019.

“Ini membuktikan

komitmen Malaysia yang jitu terhadap pengeluaran minyak sawit mampan.

Pihak kementerian, agensi serta pihak berkepentingan saling berganding bahu untuk memastikan MSPO diterima oleh negara pengimport minyak sawit.

Pada masa ini, seluas 1,017,605.32 hektar ladang sawit dan 94 kilang diperakui mempunyai sijil MSPO. Manakala sektor pekebun kecil dikumpulkan

bagi memudahkan mereka mendapatkan pensijilan MSPO.

MPOB telah memulakan usaha pensijilan kumpulan untuk pekebun kecil dengan menyediakan bantuan dan panduan ke arah pensijilan MSPO.

Industri sawit sedang bergerak ke arah pelaksanaan secara mampan dalam memenuhi tuntutan pengguna antarabangsa. Melalui pelaksanaan



**TERESA KOK**  
Menteri Industri Utama

pensijilan MSPO, Malaysia telah membuktikan komitmen yang teguh terhadap pasaran minyak masak dunia dan komited kepada kemampuan, perlindungan alam sekitar dan memenuhi tanggungjawab sosial.

## Tan Sri Mohd Bakke Salleh dilantik Pengerusi MPOB

Oleh Noor Asmawati  
Abd Samad  
watie@mpob.gov.my



**BANGI:** Timbalan Pengerusi Eksekutif dan Pengarah Urusan Sime Darby Plantation Berhad, Tan Sri Mohd Bakke Salleh (*gambar*) dilantik sebagai Pengerusi Lembaga Minyak Sawit Malaysia (MPOB) yang baharu berkuatkuasa 31 Julai 2018.

Beliau yang berkelulusan Ijazah Sarjana Muda dalam bidang Sains (Ekonomi) dari London School of Economics, United Kingdom pada tahun 1977 berpengalaman luas dalam sektor perladangan sawit.

Tan Sri Bakke sebelum ini pernah menjawat jawatan Pemangku Presiden dan Ketua Eksekutif Kumpulan Sime Darby Berhad (SDB) pada 15 Julai 2010 dan kemudiannya dilantik Presiden dan Ketua Eksekutif Kumpulan pada 27 November 2010 sehingga 20 November 2017.

Sebagai Presiden dan Ketua Eksekutif Kumpulan SDB,

beliau bertanggungjawab mengawasi bahagian teras dalam Kumpulan SDB, termasuk ladang, harta, perindustrian, motor dan logistik.

Beliau seterusnya dilantik sebagai Timbalan Pengerusi Eksekutif dan Pengarah Urusan Sime Darby Plantation Berhad pada 21 November 2017 hingga kini.

Sebelum menyertai Sime Darby Berhad, beliau pernah berkhidmat sebagai Pengarah Urusan Kumpulan dan Ketua

Pegawai Eksekutif Lembaga Tabung Haji dari tahun 2001 hingga 2005.

Pada Disember 2005, beliau dilantik sebagai Pengarah Urusan Kumpulan Felda Holdings Berhad dan seterusnya Presiden dan Ketua Pegawai Eksekutif Kumpulan Felda Global Ventures Holdings Berhad pada Januari 2009. Beliau juga merupakan ahli Jawatankuasa Pemandu (SC) dari tahun 2004 hingga 2010.

Pada masa ini, beliau turut menganggotai Lembaga Pengarah Eastern & Oriental Berhad sejak 2011, Yayasan Sime Darby sejak 2012 dan Kumpulan Industri-Kerajaan Malaysia untuk Teknologi Tinggi sejak tahun 2011.

Beliau juga adalah Ahli Majlis Lembaga Pelaksanaan Koridor Utara sejak 2012, Majlis Penasihat Sains dan Inovasi Global sejak 2013, Pro-Canselor Universiti Putra Malaysia sejak tahun 2015, Ahli Jawatankuasa Pemandu Malaysia Vision Valley sejak 2016, ahli Majlis

Produktiviti Negara sejak April 2017 dan ahli Majlis Bioekonomi Kebangsaan sejak Julai 2017.

Selain itu, beliau juga berpengalaman luas dalam bidang hartanah, kewangan dan korporat.

Beliau adalah seorang Associate Institute of Chartered Accountants di England dan Wales (“ICAEW”) sejak 1983 dan menjadi ahli ICAEW sejak 1993, dan merupakan ahli Institut Akauntan Malaysia

sejak tahun 1988.

Beliau juga merupakan Audit Kanan di Ernst & Whinney (sekarang dikenali sebagai Ernst & Young) pada tahun 1983 sebelum berpindah ke Caltex Oil Malaysia Ltd sebagai Ketua Audit Dalaman pada 1984.

Beliau kemudiannya menyertai Citibank Kuala Lumpur sebagai Ketua Bahagian Audit untuk Malaysia dan Brunei pada 1985, dan seterusnya menjadi

Penolong Naib Presiden Bahagian Hartanah sehingga 1988.

Kemudian pada tahun 1988, beliau menyertai Island & Peninsular Berhad sebagai Ketua Pegawai Kewangan dan seterusnya menjadi Pengurus Besar Bahagian Perladangan.

Beliau dinaikkan pangkat menjadi Pengurus Besar Kumpulan sebelum meninggalkan Island & Peninsular Berhad pada tahun

1993 dan menyertai Electra House Sdn Bhd sebagai Pengarah Urusan dari tahun 1993 hingga 1994. Beliau turut menjawat Pengarah Urusan di Syarikat Perumahan Pegawai Kerajaan Sdn Bhd dari 1994 hingga 1998 dan Federal Power Sdn Bhd dari 1998 hingga 1999.

Pada tahun 1999 hingga 2001, beliau berkhidmat sebagai Pengarah Bahagian Hartanah Pengurusan Danaharta Nasional Berhad.



**DATUK** Dr. Ahmad Kushairi membentangkan penyelidikan berkaitan aplikasi terkini minyak sawit di POTS Korea.

## Galak teroka peluang dalam industri minyak sawit Malaysia

Oleh Yoong Jun Hao  
& Insyirah Mohamad Shah  
jhyoong@mpob.gov.my  
& insyirah@mpob.gov.my

SEOUL: Daya saing industri sawit Malaysia memberi ruang kepada sektor swasta untuk memperluaskan bidang perniagaan termasuk pelaburan dalam aktiviti hiliran yang mempunyai nilai tambah seperti pengeluaran produk oleokimia, farmaseutikal serta makanan yang diproses.

Justeru, pengiat industri Korea Selatan diseru agar terus meneroka peluang perdagangan baru dalam industri minyak sawit Malaysia.

Perkara ini dinyatakan Pengerusi Majlis Minyak Sawit Malaysia, Dato' Lee Yeow Chor semasa merasmikan Seminar dan Pameran Perdagangan Minyak Sawit Malaysia-Korea (POTS Korea) yang dianjurkan Lembaga Minyak Sawit Malaysia (MPOB) dan MPOC di sini, baru-baru ini.

Sementara itu, Ketua Pengarah MPOB, Datuk Dr. Ahmad Kushairi

Din dalam aluan program berkenaan berkata, POTS Korea menyediakan banyak maklumat berkaitan minyak sawit, perdagangan, trend pasaran, perkembangan industri, aplikasi berasaskan sawit dan maklumat pemakanan.

“Program ini turut menawarkan peluang untuk peserta menghargai keistimewaan minyak sawit yang versatil dan berkhasiat.

Korea Selatan adalah antara negara pengesport utama minyak sawit Malaysia di rantau Asia Timur. Negara berkenaan mengimport 0.911 juta tan minyak dan produk sawit Malaysia pada tahun 2017.

Sembilan kertas kerja telah dibentangkan semasa seminar tersebut merangkumi pelbagai aspek minyak sawit Malaysia termasuk oleh Ketua Pengarah MPOB, Datuk Dr Ahmad Kushairi Din yang membentangkan kertas kerja bertajuk “Latest Applications of Palm Oil in Food and non-Food”. Pembentangan beliau menyentuh hasil pelbagai penyelidikan

berkaitan aplikasi terkini minyak sawit dalam sektor makanan dan bukan makanan.

Seminar yang lebih 170 peserta dianjurkan bagi menyebarkan maklumat serta perkembangan terbaharu industri sawit Malaysia kepada pengiat industri Korea Selatan.

Peserta berpeluang bertukar pandangan dan meneroka peluang perniagaan makanan berasaskan minyak sawit dalam pasaran Korea Selatan.

Pameran perdagangan dan sesi jalinan perniagaan turut berlangsung serentak sepanjang seminar tersebut.

Turut serta dalam POTS Korea ialah Duta Besar Malaysia ke Korea Selatan, Dato' Rohana Ramli; Pengerusi Majlis Pensijilan Minyak Sawit Malaysia (MPOCC); Datuk M. Nagarajan, Pemangku Ketua Pegawai Eksekutif MPOCC, Dr. Sanath Kumaran; dan Presiden Korean Society of Food Science and Technology (KoSFoST), Prof. Dr. Bong Soo Noh.

**Daftar SEGERA**

# Persidangan Kebangsaan Pekebun Kecil Sawit 2018

**Budi Disemai Bakti Dituai**

4 - 6 September 2018  
Hotel Promenade  
Kota Kinabalu, Sabah

**Pertanyaan Lanjut:**  
Khairuman Hashim / Dr. Zaki Aman  
03-8769 4551 / 4487  
atau e-mel  
pkpks@mpob.gov.my

Daftar secara Online melalui laman web kami:  
[www.mpob.gov.my](http://www.mpob.gov.my)

# Syarikat perladangan sawit sumbang RM5.3j

Oleh Noor Asmawati  
Abdul Samad  
watie@mpob.gov.my

**PUTRAJAYA:** Empat syarikat perladangan sawit utama menyumbang sejumlah RM5.3 juta kepada Tabung Harapan Malaysia untuk menyokong inisiatif 'crowdfunding' yang ditubuhkan bagi membantu pembayaran hutang negara.

Sumbangan berkenaan adalah daripada IOI Corporation Berhad dan Kuala Lumpur Kepong Berhad (KLK) yang masing-masing menyumbang RM2 juta, Sime Darby Plantation Berhad menyumbang RM1 juta manakala Sarawak Oil Palm Limited memberikan sumbangan sebanyak RM300,000.

Cek sumbangan disampaikan kepada Menteri Industri Utama, Teresa Kok semasa kunjungan hormat Ketua Pegawai Eksekutif KKK, Tan Sri Lee Oi Hian; Ketua Pegawai Eksekutif Kumpulan IOI Corporation Berhad, Datuk Lee Yeow Chor; Timbalan Pengerusi dan Pengarah Urusan Perladangan Sime Darby, Tan Sri Mohd Bakke Salleh dan Ketua Pegawai Eksekutif Sarawak Oil Palms Berhad, Paul Wong.

Bercakap bagi pihak penyumbang, pengarah urusan IOI Berhad, Datuk Lee Yeow Chor berkata sebagai antara syarikat minyak sawit utama yang menyumbang kepada ekonomi Malaysia, sumbangan ini dilihat sebagai memenuhi tanggungjawab sosial korporat kami kepada



**TERESA Kok menerima sumbangan berjumlah RM5.3 juta kepada Tabung Harapan Negara daripada syarikat perladangan sawit.**

negara.

"Sumbangan itu juga amat bermakna dan melambangkan solidariti serta sokongan kepada Kerajaan baru dalam menyelesaikan banyak cabaran yang dihadapi oleh negara," katanya.

Katanyanya, memandangkan kutipan untuk Tabung Harapan Malaysia hampir berakhir pada akhir bulan depan, diharapkan sumbangan empat syarikat berkenaan akan mendorong lebih banyak syarikat lain untuk menyumbang kepada tabung tersebut.

Teresa Kok berkata

kerajaan Pakatan Harapan amat terharu dengan sokongan yang ditunjukkan oleh rakyat dan syarikat yang menyumbang kepada dana tersebut dalam usaha membantu mengurangkan hutang negara.

"Hari ini empat syarikat industri sawit utamamenyertai usaha ini. Terima kasih atas sokongan ikhlas dan diharapkan menjadi teladan pada masa kita menghadapi saat genting seperti sekarang.

"Saya terharu dengan pemberian dan sokongan semua kepada negara tam= npa mengharapakan sebarang balasan. Tindakan

ini menunjukkan semangat Malaysia yang sebenar. Kita harus bertanya kepada diri sendiri apa yang boleh kita lakukan untuk negara dan bukan apa yang boleh dilakukan oleh negara kita," katanya.

Katanya, selama bertahun-tahun industri sawit memainkan peranan penting dalam pembangunan ekonomi negara, terutamanya dari segi pembasmian kemiskinan dan penyusunan sosio-ekonomi negara.

"Industri sawit adalah penyumbang utama kepada pertumbuhan ekonomi Malaysia dengan nilai eksport

minyak sawit dan produk berasaskan sawit pada 2017 mencapai RM77.8 bilion, peningkatan sebanyak 15.6 peratus berbanding jumlah hasil eksport pada 2016.

Beliau yakin industri sawit akan terus berperanan penting dalam pembangunan ekonomi negara dan pihak Kementerian akan terus menyokong dan membangunkan industri berkenaan.

"Saya menggesa semua pihak bekerjasama dengan kerajaan dalam menangani pelbagai cabaran, dakwaan dan persepsi negatif yang dihadapi oleh industri sawit negara," katanya.

## Malaysia-Jepun tingkat dagangan minyak sawit

Oleh Yoong Jun Hao & Insyirah Mohamad Shah  
jhyoong@mpob.gov.my & insyirah@mpob.gov.my

TOKYO: Lembaga Minyak Sawit Malaysia (MPOB) dan Majlis Minyak Sawit Malaysia (MPOC) menganjurkan Dialog dan Seminar Perdagangan Minyak Sawit Malaysia-Jepun di sini, baru-baru ini.

Penganjuran dialog ini bertujuan mengeratkan hubungan antara pihak industri Malaysia dan Jepun, menggalakkan eksport minyak sawit Malaysia ke negara berkenaan serta menyebarkan maklumat terkini mengenai perdagangan minyak sawit.

Ketua Pengarah MPOB, Datuk Dr Ahmad Kushairi Din dalam kata aluan program berkenaan berkata, sesi dialog dan seminar menyediakan platform untuk mewujudkan kesedaran mengenai minyak sawit Malaysia yang mampan, disamping memperkukuh hubungan perniagaan di kalangan rakan kongsi perdagangan serta membincangkan isu-isu semasa industri sawit.

"Pentas ini juga adalah bagi memaklumkan kepada pihak industri tentang status dan prospek industri minyak sawit.

"Minyak sawit mempunyai banyak kegunaan sama ada sebagai bahan makanan atau bukan makanan, berkhasiat dan berdaya saing dari segi ekonomi.

Katanya, Jepun adalah destinasi eksport penting di rantau Asia Timur, di mana pada 2017 negara berkenaan mengimport 1.27 juta tan minyak dan produk sawit Malaysia. produk

Beliau turut menggesa para pemain industri minyak dan lemak kedua-dua negara menjalin perkongsian pintar untuk faedah bersama.

Katanya, minyak sawit Malaysia dihasilkan secara mampan, disahkan oleh skim pensijilan mampan yang diperakui seperti pensijilan Minyak Sawit Mampan Malaysia (MSPO).

Program dihadiri lebih 120 penggiat industri minyak dan lemak Jepun dirasmikan oleh Pengerusi MPOC, Dato' Lee Yeow Chor.

Yang turut hadir menayakan program berkenaan ialah Duta Besar Malaysia ke Jepun, Dato' Ahmad Izlan Idris; Ketua Pengarah MPOB, Datuk Dr. Ahmad Kushairi Din, dan Pengerusi Majlis Pensijilan Minyak Sawit Malaysia (MPOCC), Datuk M. Nagarajan.

Penggiat industri Jepun yang juga hadir adalah Pengarah Urusan Japan Oilseed Processors' Association (JOPA), Akira Saito dan Pengarah Eksekutif Japanese Oils and Fats Import and Export Association (JOFIEA), Tatsuo Inoue.

Menerusi dialog berkenaan, penggiat industri minyak dan lemak Jepun mengambil peluang untuk berinteraksi bersama panel-panel dialog termasuklah pakar analisis pasaran terdiri Pengarah Oil World, Thomas Mielke; Pengurus Perdagangan Mitsubishi Corporation, Koji Ishihara; dan Ketua Pegawai Eksekutif MPOC, Datuk Dr. Kalyana Sundram.



**DR Kushairi menyerahkan buku The Oil Palm Saga kepada Mauricio Gonzalez Lopez semasa kunjungan hormat ke MPOB.**

## Colombia mahu contohi Malaysia maju industri sawit

Oleh Siti Nurhajar  
Mariam Wan Jaafar  
nurhajar@mpob.gov.my

**BANGI:** MPOB telah menerima kunjungan Duta Colombia ke Malaysia, Mauricio Gonzalez Lopez, baru-baru ini di Ibu Pejabat, Bangi diiringi Pegawai Tertinggi Kanan beliau, Raul Sanchez.

Beliau mengadakan perbincangan dengan Ketua Pengarah MPOB, Datuk Dr. Ahmad Kushairi sempena kunjungan berkenaan.

Lawatang tersebut

bertujuan mempelajari industri sawit Malaysia disamping menyatakan hasrat untuk bekerjasama dengan kerajaan Malaysia dalam sektor sawit melalui syarikat-syarikat gergasi dan berkepentingan Colombia.

Dalam pertemuan singkat tersebut, Mauricio turut mengemukakan kertas cadangan bertajuk Pertukaran Pengalaman dan Pengetahuan Mengenai Industri Sawit antara Malaysia dan Colombia kepada Dr. Kushairi.

Usaha berkenaan memaparkan kesungguhan

Colombia dalam mendapatkan pendedahan mengenai perkembangan industri sawit selain turut berminat berkongsi kemahiran dan pengetahuan dalam pelesenan, teknologi dan pengkomersialan iaitu pemasaran sektor hiliran dan huluhan termasuk penyelidikan dan teknologi yang dibangunkan dalam industri sawit Malaysia.

"MPOB sudah bekerjasama dengan Colombia sejak sekian lama. MPOB juga menandatangani dokumen perjanjian bersama

Kenipalma Colombia yang melibatkan kolaborasi dalam bidang penyelidikan dan pemindahan teknologi pada 2009," kata Dr. Kushairi.

Rentetan itu, Dr. Kushairi menyifatkan kunjungan berkenaan sebagai kesinambungan dalam mewujudkan hubungan baik Malaysia-Colombia.

Beliau percaya menerusi kolaborasi, MPOB dan Colombia akan dapat memberikan impak positif dalam pembangunan dan kemampanan industri sawit.

## Pakar biak baka antarabangsa kongsi teknologi kultur tisu sawit

Oleh Dr Zulkifli Yaakub  
zulkifly@mpob.gov.my

**MEDAN, INDONESIA:** Sejumlah 60 peserta dari lima negara iaitu Malaysia, Indonesia, China, Luxembourg dan Papua New Guinea yang merupakan pakar biak baka antarabangsa menghadiri seminar bagi membincangkan status dan hala tuju teknologi kultur tisu sawit serta impaknya terhadap industri sawit di seluruh dunia.

Pakar berkenaan menghadiri seminar antarabangsa berkaitan biak baka sawit anjuran bersama Persatuan Ahli-ahli Pembaka Baka Kelapa Sawit Antarabangsa (ISOPB), Pusat Penelitian Kelapa Sawit Indonesia (IOPRI) dan Lembaga Minyak Sawit Malaysia (MPOB).

Seminar bertemakan "Status of Oil Palm Tissue Culture Technology" diadakan pada 16 Julai 2018 di Hotel Santika Premiere Dyandra, di sini.

Seminar dirasmikan Pengarah IOPRI, Dr Hasril Hasan Siregar, manakala ucapan aluan disampaikan oleh Presiden ISOPB, Dr. Ahmad Parveez Ghulam Kadir.

Sejumlah sembilan kertas penyelidikan dibentangkan dalam tiga sesi seminar.

Bersesuaian dengan tema, semua kertas penyelidikan yang dibentangkan adalah berkisar perkembangan terkini teknologi kultur tisu di dalam industri sawit di seluruh dunia.

Sesi pertama mengetengahkan dua pembentangan dari MPOB dan Institut Penyelidikan Bioteknologi dan Bioindustri Indonesia (IRIBB) berkaitan prestasi bahan tanaman klon di plot-plot penyelidikan dan

teknologi terkini untuk kemajuan bidang kultur tisu sawit.

Berdasarkan prestasi bahan tanaman klon di plot penyelidikan, dianggarkan bahan tanaman klon akan dapat meningkatkan produktiviti hasil sekitar 10-15 peratus berbanding bahan tanaman DxP.

Turut dibincangkan adalah kegunaan penanda bio berkaitan dengan embriogenesis dan keabnormalan (KARMA) serta penggunaan media kultur berlainan untuk somatik embriogenesis (SE) dalam menangani masalah keabnormalan pada bahan tanaman klon.

Pada sesi kedua, sebanyak empat pembentangan dari wakil Applied Agricultural Resources Sdn Bhd (AAR, Malaysia), Asian Agri Group Research & Development (Indonesia) dan Dami Oil Palm Research Station (Papua New Guinea) membincangkan perkembangan penyelidikan kultur tisu beserta prestasi bahan tanaman klon di plot penyelidikan di agensi masing-masing.

Turut dibincangkan adalah cabaran yang dihadapi dalam merealisasikan bahan tanaman klon sebagai bahan tanaman komersial. Manakala, pembentangan dari wakil Felda Global Ventures (FGV, Malaysia), membincangkan tentang masa depan teknologi kultur tisu di dalam industri sawit.

Seminar membicarakan pelbagai aspek penyelidikan kultur tisu merangkumi perkembangan teknologi terkini, cabaran, isu-isu berbangkit serta kualiti bahan tanaman klon untuk masa depan industri sawit.

## MPOB pupuk kesedaran pemakanan seimbang

Oleh Nur Affiah Baharim  
affiah@mpob.gov.my

**BANGI:** Peningkatan kes obesiti di kalangan kanak-kanak mendorong Lembaga Minyak Sawit Malaysia (MPOB) mengadakan Program Kesedaran dan Kajian Nutrisi bagi golongan tersebut.

Program itu bukan sahaja bertujuan mengkaji corak pemakanan kanak-kanak, malah menjadi serampang dua mata bagi membuka minda serta menimbulkan kesedaran di kalangan ibu bapa dan guru mengenai kepentingan menyediakan pemakanan sihat dan seimbang kepada anak-anak.

Program yang dijalankan di Sekolah Jenis Kebangsaan Cina (SJKC) Balakong baru-baru ini, mendapat sambutan menggalakkan terutamanya daripada ibu bapa dan pelajar.

Rata-rata ibu bapa yang ditemui menzahirkan rasa gembira dan lega selepas didedahkan dengan maklumat mengenai pola pemakanan seimbang dan cara yang tepat dalam menjaga pemakanan kanak-kanak.

"Memang susah bagi ibu bapa untuk memastikan kanak-kanak mendapat makanan seimbang dan sihat kerana



**IBU bapa diberi penerangan mengenai pemakanan seimbang kanak-kanak.**

anak-anak mudah terpengaruh dengan iklan di televisyen," kata seorang ibu yang hadir pada program berkenaan.

Katanya, agak sukar bagi ibu bapa menepis permintaan anak-anak mereka, terutama yang masih kecil, yang lebih gemar memilih makanan kurang berkhasiat.

Bagaimanapun, katanya, maklumat disampaikan pada ceramah anjuran MPOB itu menyedarkannya mengenai kepelbagaian inisiatif yang boleh dilaksanakan dalam mendidik anak-anak mengamalkan pemakanan yang sihat.

Antara maklumat yang disampaikan ketika ceramah ialah jenis kolestrol dalam

makanan, vitamin yang sesuai diambil oleh kanak-kanak dan ibu bapa.

Selain itu MPOB turut memperkenalkan minyak sawit merah yang kaya dengan vitamin E kepada ibu bapa yang hadir.

Vitamin E daripada minyak sawit merah mampu memperlambat proses penuaan disamping membantu melindungi daripada serangan serta mempercepatkan pemulihan strok.

Program yang dimulakan dengan ceramah nutrisi itu turut diselitkan dengan aktiviti riadah seperti pertandingan mewarna serta beberapa aktiviti lain.

MPOB turut menyediakan pameran berkaitan jenis benih sawit, minyak sawit serta bahan berasaskan sawit yang lain.

Pelajar kelihatan teruja melihat tiga jenis benih sawit yang diperkenalkan kepada mereka kerana mereka mengakui tidak pernah melihatnya secara dekat. Pelbagai soalan menarik dilontarkan oleh pelajar mengenai benih sawit serta proses penghasilan minyak sawit.

MPOB merancang meneruskan program ini sekurang-kurangnya ke sembilan sekolah lagi sekitar Selangor sepanjang tahun ini.